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Var du med i föreningen på 
1900-talet? Hur var det på 
årsmötena? Vad gjorde ni? 
Och har du bilder från förr? 

Vi planerar ett bildspel med 
minnen från svunna tider. Hur 

Nya styrelsen

Sharp, Ekeberg och 
Westberg på Solvalla
Helgen den 21-23 april är det 
årsmöteshelg på Solvalla. 
Kom och träffa kolleger och 
utställare och lär dig något 
nytt.
 

MÖTESPLATS.  Föreläsare i år blir 
Yogi Sharp DipWCF, från eng-
land, leg vet Cecilia Ekeberg 
som även är utbildad hovsla-
gare,  samt hovslagarmäster 
Mikael Westberg. Vår egen 
Jörgen Gunnarsson med ban-
det Just Kidding står för un-
derhållningen. Det blir också 
en insamling av hovslagar-
utrustning till förmån för häs-
tar i krigsdrabbade Ukraina.

Allt om anmälan, bokning av 
hotellrum, matpaket och gala-
biljett hittar du på hemsidan.

För 51 år sedan bildade 
Leif G Pettersson 

föreningen, en majdag i 
Helsingborg. Så sent som i 
januari 2022 hyllades Leif 
här på medlemssidorna, då 
föreningen fyllde 50 år. 

Nu har Leif lämnat oss men 
det han lade grunden till, 
gemenskap och bättre villkor 
inom hovslageriet, !nns kvar 
och lever vidare. 

Tack Leif för allt du gjorde!

Nu ser vi fram emot 
årsmötet på Solvalla, med 
spännande föreläsare, 
paneldebatt om barfotatren-
den, tävlingar och galamid-
dag. 

Till sist vill jag påminna om 
er alla om det viktiga arbetet 
mot sexuella trakasserier, 
härskartekninker och 
tystnadskultur. Vi får inte 
släppa det här! Frågan är 
tyvärr ständig aktuell.

Lägg ner machoattityden 
och hjälp och stötta varandra 
i stället.

Och hur är vi för övrigt 
mot varandra i stallarna när 
vi möts. Hur är det generellt 
med den kollegiala samman-
hållningen? Det ska vi 
återkomma till 
längre fram.

Ta hand om 
varandra! 

Mats 
Holmstedt 
Ordförande

SHF:s 

grundare 

har gått bort

Ordförande har ordet

– hög tid att anmäla sig till årsmöteshelgen

EFFA inspekterade gesällprov på BYS
Den 16-18 januari var det 

dags för examen för ett gäng 
BYS-elever. Granskare från 
SHF var John Forbord och 
Marie-Louise Martinsson.

Denna gången var även 
European Federation of 
Farriers Associations (EFFA) 
representanter på plats för att 
granska gesällbrevsprovet. 
Detta för att våra gesäller ska 
kunna få ett certi!cat från 
EFFA. Med det certi!catet får 
gesällerna jobba i de länder 
som är medlemmar i EFFA. 

EFFA har som mål att besöka 
Sverige vart sjätte år. Grans-
karna i år var Chris Linssner, 
England, Jordi Crusellas Dot, 
Spanien, Georg Rys, Österrike 
och "omas von Troil, Finland.

FÖRELÄSARE.  
Cecilia 

Ekeberg,  
Yogi Sharp  
och Mikael 
Westberg.

 Fakta om EFFA
Bildades 14 dec. 1997
15 medlemsländer
Alla medlemsländer väl-

komnas till årsmöteshelg 
varje år. Läs mer på deras 
hemsida: eurofarrier.org

På lördagkvällen åt EFFA:s 
representanter middag ihop 
med SHF:s granskare och 
representanter.

JÄRNKOLL. Eleven Lars Backman 
visade upp sin skotavla.

Kallelse till årsmöte
SHF:s årsmöte hålls söndag 
den 23 april klockan 10.00 
på Solvalla. Årsmötet är 
öppet för medlemmar. 
Det blir sedvanliga årsmötes-
förhandlingar och val.    
   Motioner ska vara styrelsen 
tillhanda senast åtta veckor 
före mötet. 

två veckor innan mötet på 
föreningens hemsida,  
bakom inloggningen:  

https://hovslagareforen 
ingen.se/wp-login.php/



Hört talas om barfotaverkare 
och hovspecialister? Det 
skrivs mycket om barfota-
hästar i sociala medier nu. 
En sak som slagit hovslagar-
mäster Mikael Westberg är 
att många hästägare verkar 
tro att ”vanliga” hovslagare 
inte kan verka en häst som 
ska gå barfota. Så här 
skriver Marie och Mikael 
Westberg i ett brev till SHF: 

I vårt dagliga arbete blir det 
mer och mer vanligt att 
mötas av hästägare som har 

valt att ha en så kallad barfota-
verkare till sin häst istället för 
vad vi kallar en vanlig hovsla-
gare. Det här har ingenting med 
debatten som orsakats av Fred-
ricsson & Co om huruvida bar-
fotahästar presterar bättre än 
hästar med skor, utan de häst-
ägare vi talar om har o#ast hob-
byhästar som används i olika 
grad men som hästägaren före-
drar att ha oskodda. 

Det !nns förstås $era olika 
anledningar till varför man valt 
en så kallad barfotaverkare men 
det som sticker ut, och som är 
en av anledningarna till att vi 

vill ly#a problemet, är att de 
$esta av dessa egentligen inte 
aktivt valt en så kallad barfota-
verkare utan har fått uppfattnin-
gen att en vanlig hovslagare inte 
kan eller vill verka hästar som 
ska gå utan skor. 

När man lyssnar på varför de 
tror att det är så har en del fått 
information via sina stallkam-
rater eller bekanta men många 
nås av informationen via nätet 
och sociala medier. 

Vi kan delvis förstå att det bli-
vit så här. När man via nätet 
söker på verkning av häst är 
merparten av sidorna som 
kommer upp, sidor med infor-
mation om hur en så kallad 
barfotaverkare alternativt hov-
formspecialist arbetar. 

Hovslagare är utbildade
Det beskrivs att de är speciellt 

utbildade i att verka hästens 
hovar, i motsats till en vanlig 
hovslagare som är utbildad i att 
sätta skor på en häst. På en del 
sidor hävdas också att även om 
en vanlig hovslagare kan verka 
hästar så handlar det mestadels  
om shetlandsponnies, unghä-
star och avelsston, där de menar 

att det inte är lika viktigt med 
verkningen. De behöver inte 
verkas för att kunna prestera. 

När vi möter dessa hästägare 
och berättar att verkning både i 
samband med skoning och 
verkning för att gå utan skor, är 
något som ingår i en hovslagares 
utbildning, oavsett om man gått 
skola eller som lärling, och som 
dessutom är ett av det viktigaste 
momentet i deras utbildning, 
blir de förvånade. Att en hovsla-
gare går en utbildning på 2–3 år 
och är utbildad att verka på ett 
sätt när hästen ska vara oskodd 
och ett annat innan hen sätter 
på skor, är något som de i mån-
ga fall inte har en aning om. I 

deras värld använder man hov-
vårdare eller barfotaverkare när 
hästen ska gå utan skor.

Går på sulhornet 
Många av de hästar vi ser, som 

verkats av så kallade barfota-
verkare, har mycket korta hov-
ar, nedraspade hovväggar och 
står och går på bara sulhornet.  

”... de !esta av dessa 
har egentligen inte 

aktivt valt en så kallad 
barfotaverkare utan 

har fått uppfattningen 
att en vanlig hov- 

slagare inte kan eller 
vill verka hästar som 

ska gå utan skor”

Självklart kan vi verka barfotahästar!

ORDFÖRANDE HAR ORDET.  Mats 
Holmstedt informerade om SHF.

GRILLFEST. Ett 50-tal hovslagare 
mötte upp i Mikael Westbergs 
smedja utanför Kolbäck när 
SHF bjöd in till hovslagarträ% 
den 27 januari.

Mikael Westberg höll en 
kort clinic om kronisk fång 
och visade arbetet i praktiken 
med hjälp av några !na 
shetlandsponnyer. 

Delar av SHF:s styrelse var 
på plats och informerade om 
föreningen. Det blev givande 
diskussioner och samtal.

Dagen avslutades med en 
fantastisk grillmåltid lagad av 
Patrik Broström Borg. 

 Landet runt
KOLBÄCK

Ibland är hoven till och med 
raspad för att passa en boots 
istället för att kunna gå helt 
barfota. 

Hästarna är mycket ömfotade 
e#er verkning och behöver ha 
boots för att kunna gå ut. Trots 
det ser hästägarna inte alltid att 
det är ett problem e#ersom de 
fått informationen om att 

hästarna kan vara ömfotade när 
hoven omformas. 

Vi vill mena att om dessa 
hästägare ha# mer information 
om hovslagaryrket och vad som 
ingår i en hovslagares dagliga 
arbetsuppgi#er, hade de aldrig 
valt något annat än en hovsla-
gare till sin häst. 
Vi tror att vi alla behöver bli 
bättre på att sprida information 
till hästägare om vilka arbet-
suppgi#er en hovslagare har, 
vilken utbildning och kunskap 
de besitter samt förklara vikten 
av att som hästägare alltid anlita 
en fackman som arbetar e#er 
beprövad erfarenhet. Det ger 
hästägare mer insikt och en 
möjlighet att välja att inte utsät-
ta sin häst för onödigt lidande. 
Utöver det ly#er det fram hovs-
lagare som kunniga yrkesmän i 
vars arbetsuppgi#er verkning 
är en stor och viktig del. 

Vi uppfattar att hovslagar-
branschen behöver bli bättre på 
att nå ut till hästägarna och det 
behöver förmodligen göras på 
$er än ett sätt, det räcker nog 
inte med att bara informera 
muntligt. 

  Mikael & Marie Westberg 

VÄLUTBILDADE.  Mikael och Marie Westberg vill sprida kunskap bland hästägare om 
att hovslagare är utbildade när det gäller att verka för barfotagång. Foto: Lisa Olsson

Westberg: Informera kunderna om skillnaden i     utbildning mellan hovslagare och barfotaverkare

CLINIC OM KRONISK FÅNG.  Mikael Westberg höll en clinic om att verka 
hästar med kronisk fång.

50-tal hovslagare i Kolbäck

STOR PUBLIK.  Ett 50-tal hovsla-
gare mötte upp i Kolbäck.

Mikael Westberg är känd för 
sina kunskaper om fånghä-
star. Under senare tid har 
han funderat en del över 
fenomenet barfotaverkare. 

Mikael Westberg kom i kontakt 
med hovslagaryrket när han 
träffade en tjej vars pappa var 
hovslagare. Han började som 
lärling i Umeå och arbetade 
sedan i Lappland under några 
år. 

– Där fanns dock inte tillräck-
ligt med hästar för att kunna 
leva på hovslagaryrket så jag 
arbetade extra i skogen och 
det militära. Efter ett tag 
bestämde jag mig för att satsa 

-
tade söderut.

Han tog sitt gesällbrev 1994 
och mästarbrevet 2002.

– När jag började sko 

söderöver insåg jag att det 

än de jag sett tidigare. Flera av 
mina kunder hade tävlings-hä-
star på hög nivå och jag såg 
några som kom från andra län-

Han åkte då till England för 
att lära sig mer. När hovsla-
gartävlingarna startade, börja-
de han tycka att smide var ro-
ligt och tävlade under cirka 

-
gar och segrar.

– I samband med att jag var 
instruktör under SHF:s fort-
bildningar träffade jag veter-
inär Chris Johnston, som lock-
ade mig att börja arbeta på 
Hästsjukhuset Strömsholm. 
Där arbetade jag i 20 år. I dag 
arbetar jag i egen regi med 

med fång.

– Jag arbetar mestadels am-
bulatoriskt för närvarande. Mitt 
arbete är upplagt vecka för 
vecka med ett rullande sche-
ma på fem veckor där jag reser 
runt i hela Sverige. Jag har en 
liten husbil där jag övernattar 
när resorna blir långa. Jag kör 
idag cirka 9 000-10 000 mil 
per år och sover 2-4 nätter per 
vecka i husbilen. I snitt besök-
er jag 4-5 hästar per dag, där 
merparten är häst med fång.

Vad tycker du om hästhåll-
ningen i Sverige baserat på 
alla stall och ställen du ser?

– Hur man håller sina hästar 
och hur man sköter dem är 
väldigt olika beroende på vad 
man har sina hästar till och var 
i Sverige man bor. Generellt 
tycker jag att hästägare är 
mycket måna om sina hästar 

och tar god hand om dem. En 
sak som jag upptäckt är att 
hästägare med eget stall har 
lättare att ta hand om sina 
fånghästar. Har kunden sin 
häst inackorderad, händer det 
att hästägaren ibland kan få 
problem med stallkamrater 
som har en annan åsikt och 
inte tycker att det är värt att 
låta hästen genomgå sin be-
handling utan bör avlivas. Det 
gör att det blir extra tufft för 
hästägaren och inte alla orkar 
med det.

Mikael Westbergs huvudsak-
liga kund är en kvinna 50+ 
med två hästar i ett eget stall. 
De vanligaste raserna är shet-
landsponny och islandshäst 

representerade. Hästarna är 
allt från sällskapshästar till täv-
lingshästar.

Normalt består en behand-
ling av 3-4 besök med 5 veck-
ors mellanrum, därefter lämnar 
han över till ordinarie hovsla-
gare. 
Fånghästar som du träffar- 
har de skor eller inte när du 
kommer?

Jag skulle tro att cirka 1/3-
del av dem har skor när jag ser 

inte har skor beror nog på att 
många haft sin veterinär och 
sin egen hovslagare ute, innan 
jag kommer in i bilden.
Hur ser du på trenden med 
barfotahästar?

I min värld skor man hästar 
för att hovarna slits mer än de 
växer och behöver skyddas. 
Har man en häst som inte sli-
ter sina hovar mer än de växer 
behöver man inte skor. En 
hovslagare är utbildad för att 
ge sin kund bästa råd om skor 
eller inte, beroende på vad 
hästen ska användas till. Vi 
hovslagare måste bli bättre på 
att informera om vår kunskap.

are väljer så kallade barfo-
taverkare i stället för hovsla-
gare när de väljer att ha sina 
hästar barfota med motiverin-

gen att barfotaverkare är spe-
cialiserade på att ta hand om 
oskodda hovar. De har fått upp-
fattningen att man bara anlitar 
en hovslagare när man ska 
sätta skor på sin häst. 

Han säger att han ser en hel 
del hästar som har blivit ver-
kade av så kallade barfota-
verkare. 

– Generellt kan man säga att 

för hårt verkade för att gå bar-
fota och att man vid verknin-
gen tagit bort hovens slitskydd. 
En hovslagare som verkar en 
häst som ska gå barfota, 
verkar den för barfotagång det 
vill säga sparar den hovvägg 
som man tar bort en del av när 
man sätter på skor.
Vilket råd vill du ge till 
hovslagare som ställs inför 
en barfotadebatt?

– Informera om skillnaden i 
utbildning mellan hovslagare 
och icke hovslagare som 
verkar hästar och förklara för 
hästägaren att du som hovsla-
gare är utbildad i att ta hand 
om dennes häst oavsett om 
den ska gå med skor eller 
utan. Ta dig tid att lyssna på 
deras frågor om för- eller nack-
delar med skor på just deras 
häst och kom tillsammans 
fram till vad som är bäst.

– Förklara att en häst aldrig 
ska vara halt eller ömfotad 
efter en verkning. Då har 
hästen för lite att gå på och 
måste skyddas av skor eller 
boots fram till dess att mer 
hov har vuxit ut.

 Berättat för  
 Magnus Borking

De har fått uppfattningen  
att man bara anlitar en hovslagare när  

man ska sätta skor på sin häst. 
                                                           Mikael Westberg



Åsikterna om den perfekta 

balanseringen går isär
FRÅGA: När man kör ponny-
trav (med gotlandsruss eller 
shetlandsponny), använder man 
då andra skor än vid en nor-
mal skoning, och i så fall var-
för? Är det något speciellt man 
bör tänka när man skor till ett 
ponnylopp?  
 Rose-Marie Clark

SVAR: Tack för din fråga Rose-
Marie. Precis som inom stor-
travet har ponnytrav, som är 
en perfekt inkörsport för barn 
och ungdomar till stortravet, 
ha# en enorm utveckling de 
senaste åren. 

Ponnyerna travar snabbare 
och de blir alltmer travsäkra 
när intresset för att avla fram 
snabba ponnyer ökat. Det gör 
att det precis som inom stor-
travet blivit allt vanligare att 
även ponnyer (framförallt de 
snabbaste) går barfota även i 
loppen. 

Men till skillnad från stor-
travarna så är det fortfarande 
så att många ponnyer har lätt 
för att ”tappa travet” och blir 
”rulliga” och kommer antingen 
i oren trav eller slår över i ga-
lopp när de tränar och tävlar 
nära sin maxkapacitet. Många 
ponnyer är också förvånans-
värt ömfotade när de tränar 
mycket på grus och behöver 
skor runt om för att inte bli 
tassiga. 

Förutom kuskens förmåga 
att hjälpa ponnyn att trava så 

bra som möjligt så kan man 
därför hjälpa ponnyerna en del 
med balanseringen precis som 
man gjorde med varmblods-
travarna tidigare. 

Vanligast är att de går med 
lite lättare/nättare skor än rid-
skorna till ponnyerna (sex mil-
limeter i stället för åtta, o#ast 
järn men aluminium förekom-
mer också) och släta skor i 
fram och o#ast falsad sko/kon-
kav järn i bak för att få bättre 
fäste. 

Många ponnyer går också 
med diverse skydd samt boots 
för att påverka tyngden och 
förhoppningsvis få ponnyn att 
trava säkert och inte slå över i 
galopp. Åsikterna om den per-
fekta balanseringen går dock 
isär och de $esta prövar sig 
fram ganska friskt med öppen 
tåsko, tvärtå i fram, halvrund, 
eggskor i bak med mera. In-
tressant är också att många 

ponnyer utvecklas mycket från 
att de börjar tävla som treårin-
gar, så en lite rullig och inte så 
travsäker ponny blir alltmer 
travsäker med ökad ålder och 
rutin. Därför är det svårt att ge 
speci!ka råd utan o#ast får 
man testa sig fram vad just den 
här ponnyn fungerar med. 

På senare år har utbudet av 
små ponnyskor som är nätta 
och anpassade e#er ponnyerna 
ökat mycket vilket gör att det 
är lättare att prova sig fram till 
vad som passar.

Vänliga 
hälsningar

 Cecilia 
Ekeberg 

leg.vet. 

Frågespalten Mejla din fråga till: 
kansliet@hovslagare

 foreningen.se

DRESSED FOR SUCCESS.  Många prövar sig fram med olika typer av 
skor. På bilden travar baron mot segern i Årjängs lilla Sprinterlopp 
16 juli 2022. Foto: Urban Kilman/Aln

Block 4 den

15-16 april – 

sen examen
FORTBILDNINGEN. Nu är det 
hög tid att anmäla sig till 
Block 4, Balansering och 
korrigering, som går helgen 
15-16 april på SLU utanför 
Uppsala. Anmälan sker via 
mejl till kansliet.

Examen för dem som gått 
alla delblocken kommer att 
hållas i augusti, men datum 
är ännu ej fastställt.

Om det !nns tillräckligt 
stort intresse !nns också 
planer på att eventuellt 
starta en ny omgång av 
fortbildningen, med Block 1 
som första block. Men för 
det krävs $er intresserade. 
Så om du är intresserad, 
tveka inte att höra av dig till 
kansliet! kansliet@
hovslagareforeningen.se

Regler om 

moms på 

skåpbilar 

står fast
MOMSAVDRAG. SHF har vid 

om momsavdrag på skåp-
bilar med Hantverkarna och 
bett organisationen att 
arbeta för en förändring. 

Idag räknas lätta lastbilar 
och skåpbilar som personbi-
lar om de har en vikt 
understigande 3500 kg och 
inte har luftspalt mellan 
karosseriet och förarhytten. 

Nuvarande regler slår fast 
att när en företagare köper 
en sådan bil (som ovan) får 
man inte dra av momsen. 

Om man leasar en sådan 
bil får man bara dra av halva 
momsen.

I höstas togs frågan upp i 
Skatteutskottet. Utskottet 
avslog motionen som 
föreslog en översyn av 
reglerna för vad som ska 
klassas som en personbil. 
Utskottet konstaterade att 
det är enkelt att genom 
fordonets vikt och utseende 

ser ingen anledning att ändra 
på detta.
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Till sist.... visa respekt och omtanke!
SHF har tidigare uppmärksam-
mat problem med sexuella tra-
kasserier som förekommer i 
branschen. SHF har tagit ställ-
ning i frågan och markerar 
kra#igt mot alla former av 
trakasserier. Då frågan tyvärr 
fortfarande är aktuell vill sty-
relsen påminna om följande:

problem med sexism, härskar-
teknik och tystnadskultur inom 
branschen. SHF ser mycket all-

fullständigt oacceptabelt. 
SHF uppmanar dig att aktivt 

verka och agera mot sexism, 
mobbning, härskartekniker och 
tystnadskultur.

SHF uppmanar dig också att 
bemöta kolleger, kunder, elever 
och övriga med respekt samt 
verka för en vänlig och trygg 
miljö där alla inkluderas på lika 
villkor.

SHF uppmanar dig till 
 

Hur kan du bidra till ett bättre 
klimat i branschen?


